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Από το υπ’ αριθ. 10/2013 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 237/2013                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση επιστροφής αχρεωστήτως 
καταβληθέντος χρηματικού ποσού. 
 

 
         Σήμερα 29 Απριλίου του έτους 2013 ημέρα της εβδομάδας Μ.Δευτέρα και ώρα 14:00 συνήλθε 
σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 25-4-2013 
γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους 
Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του 
Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 
3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  30 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 
4)Γ.Μιχαηλίδης, 5)Ν. Τσιαμήτρος, 6)Β. Σταυροπούλου-
Μπακαμτζόγλου, 7)Π. Παυλίδης, 8)Τ. Χατζηαθανασίου, 
9)Θ.Αγγελίνας, 10)Λ. Πουλασουχίδης, 11)Κ. Βοργιαζίδης, 
12)Ν.Μωυσιάδης, 13)Χ. Κούτρας, 14)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
15)Χ.Γαϊτάνου, 16)Α. Καγκελίδης, 17)Μ.Παπαϊωάννου, 
18)Θ.Κορωνάς, 19)Β. Παπαδόπουλος, 20)Λ.Τσαβδαρίδης, 
21)Α.Νεστορόπουλος, 22)Α. Βασιάδης, 23)Β.Γιαννουλάκης, 
24)Χ.Τσιούντας, 25)Ε. Γουναράς, 26)Κ. Παναγιωτίδης, 27)Δ.Γκέκα, 
28)Ι. Σοφρόνωφ, 29)Γ. Μελιόπουλος, 30)Ι.Αγγέλογλου. 

Α. Λαζαρίδης, Ε.Αρχοντάκη, 
Π.Τσαπαρόπουλος, Κ.Συμεωνίδης, 
Γ.Κάκαρης, Κ.Κουτσαντάς, 
Α.Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου, 
Γ.Σουμπέκας, Α.Παπαδόπουλος, 
Σ.Κουμτσίδης 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Σ.Ασλάνογλου, Ι. Λιάτσιου, Ι. Παπαδόπουλος, Ν. Αγγέλου Κ.Καπανίδης 
Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, 
Α.Βοργιαζίδου, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Η. Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, 
Ι.Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, 
Μ.Τέτος. 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερησίας διάταξης συζήτηση Προσήλθε ο κ.Β.Σταυροπούλου και αποχώρησε ο κ.Α.Βασιάδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 225/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, Ε.Γουναράς. 
3) Κατά τη συζήτηση του πρακτικού μεταξύ των υπ’ αριθ. 225 και 226/2013 αποφάσεων προσήλθε ο κ.Κ.Παναγιωτίδης. 
4)  Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 226/2013 απόφασης προσήλθε ο κ.Ε.Γουναράς. 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 229/2013 απόφασης προσήλθε ο κ.Λ.Τσαβδαρίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Θ.Θεοδωρίδης, 
Μ.Σουμελίδης. 
6)  Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 230/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ.Τ.Χατζηαθανασίου. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 231/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Χ.Κούτρας, Δ.Δάσκαλος, Β.Παπαδόπουλος, 
Χ.Τσιούντας. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 232/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Χ.Κούτρας, Δ.Δάσκαλος, Β.Παπαδόπουλος. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 233/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος, 
Ε.Γουναράς, Χ.Γαϊτάνου. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 234/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος, 
Ε.Γουναράς. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 236/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ, 
Ι.Αγγέλογλου. 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 237/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ, 
Ι.Αγγέλογλου. 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 238/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι.Αγγέλογλου. 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 239/2013 απόφασης αποχώρησε η κ. Β.Σταυροπούλου. 
15) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 242/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ, Ε.Γουναράς, Δ.Γκέκα. 
16) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 255/2013 απόφασης Προσήλθε ο κ.Ε.Γουναράς. 

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 5ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 24-4-2013 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου 
Αντωνίου Καγκελίδη, που έχει ως εξής: 

Σας γνωρίζουμε ότι, σύμφωνα με την Απόφαση Δημοσιονομικής Διόρθωσης 
αρ.πρωτ.20281/Α.Πλ.8914//15-4-2009 του Υπουργού Οικονομίας & Οικονομικών 
επιβλήθηκε δημοσιονομική διόρθωση με υπόχρεο τον Δήμο Βέροιας.  Το συνολικό ποσό 
που αποτελεί αντικείμενο δημοσιονομικής διόρθωσης ανέρχεται σε 604.490,87 € , από το 
οποίο το ποσό που έχει καταβληθεί αχρεωστήτως στο Δήμο Βέροιας και πρέπει να 
επιστραφεί ανέρχεται σε 459.637,08 €. 

Κατά της ανωτέρω απόφασης κατατέθηκε έφεση και αίτηση αναστολής ενώπιον 
του Ελεγκτικού Συνεδρίου, η εκδίκαση της οποίας εκκρεμεί. 

Σύμφωνα με το άρθρο 26 παρ.13 του β.δ.17-5/15-6-59(ΦΕΚ 114/59 τεύχος Α΄) , 
προκειμένου να επιστραφούν χρηματικά ποσά ως αχρεωστήτως εισπραχθέντα , απαιτείται 
αιτιολογημένη απόφαση Δημοτικού Συμβουλίου. 

Το παραπάνω ποσό δεσμεύτηκε με την αρ.435/23-04-2013 πρόταση ανάληψης 
υποχρέωσης από τον Κ.Α. 80/8261.002 και τίτλο «Επιστροφή ποσού ως αχρεωστήτως 
καταβληθέν για το έργο "Οδική σύνδεση οικισμού Κ.Βερμίου με οικισμό Άνω Βέρμιο"». 

Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να αποφασίσει 
για την επιστροφή ή μη του αχρεωστήτως καταβληθέντος ποσού 459.637,08 € . 

Και κάλεσε το συμβούλιο να αποφασίσει σχετικά. 
Σοφρόνωφ: Αν κατάλαβα καλά, υπάρχουν 403.000€ από την εγγυητική, διαθέσιμα 

άμεσα. 
Μέχρι τις 460.000€, είναι άλλα 57.000€. Υπάρχουν αυτά τα χρήματα; Από πού 

υπάρχουν; 
Αν κατάλαβα καλά, οι προσαυξήσεις ανεβάζουν το ποσό στις 700.000€ περίπου. 

Δηλαδή έχουμε ένα ποσό 250.000€ περίπου επιπλέον. Αυτά πως προτίθεται ο Δήμος να τα 
πληρώσει; 

Γιαννουλάκης: Υπάρχει μια ένσταση, έφεση που έχει υποβληθεί. Πριν εκδικαστεί η 
έφεση, γιατί θέλετε να κάνετε αυτό το πράγμα; 

Καγκελίδης: Ο κ. Συμεωνίδης έχει κάνει αγωγή κι εμείς του έχουμε κάνει μήνυση για 
την υπόθεση αυτή. 

Αναλαμβάνοντας εγώ σαν αντιδήμαρχος, είδα ένα ποσό που ήταν στα διαθέσιμα από 
κατάπτωση εγγυητικών περίπου 400.000€. Ταυτόχρονα είχα ενημερωθεί ότι υπάρχει κι ένας 
καταλογισμός και ρώτησα γιατί δε δώσαμε αυτό το ποσό για να πληρώσουμε τον 
καταλογισμό. Έγινε τότε πρόταση της νομικής υπηρεσίας, είχε κοπεί ένταλμα, είχε γίνει κι 
από την κ.Αρχοντάκη μια ρύθμιση άτοκη.   

Στάλθηκε το ένταλμα για προσυμβατικό έλεγχο, αλλά οι δικηγόροι μας ενημέρωσαν 
την οικονομική υπηρεσία και τον ταμία, κάνουμε εμείς έφεση και μας είπαν να το αφήσουμε 
να κάνουν αναστολή. Σταμάτησε λοιπόν εκείνη η άτοκη ρύθμιση.  

Μόλις έμαθα εγώ για ποιο λόγο δεν τα δίναμε, είπα να τα δώσουμε και να τα πάρουμε 
πίσω αχρεωστήτως. Αφού είναι καταλογισμός, δεν είμαστε σίγουροι ότι αύριο θα τον 
κερδίσουμε. Πιθανόν και να το χάσουμε κι άρα προστρέχοντας οι τόκοι με 1% το μήνα, όταν 
σήμερα το ετήσιο επιτόκιο είναι 1,5-2% κι εδώ έχουμε 12% ετησίως, έκρινα ότι έπρεπε αυτό 
το ποσό να το φέρω στο συμβούλιο, να το δώσουμε. 

Στο θέμα του καταλογισμού, όπως γνωρίζετε, υπάρχει κι ένα βούλευμα για 
κακούργημα υπαλλήλων κι αιρετών. Επειδή διάβασα σε κάποιον εισηγητή ότι αυτό είναι 
ζημιά του Κράτους και μπορεί να συμψηφιστεί, έκρινα ότι πρέπει να το φέρω στο Δ.Σ. και να 
το δώσουμε. Αν το δώσουμε κι εμείς κερδίσουμε την υπόθεση όταν εκδικαστεί, μπορούν να 
ζητηθούν ως αχρεωστήτως καταβληθέντα.  

Εμείς μπορούμε να προχωρήσουμε στην καταβολή του ποσού, πλην των 
προσαυξήσεων και βλέπουμε, γιατί προσδοκούμε για αυτή τη ρύθμιση που έγινε σε 48 
δόσεις (χθες ψηφίστηκε) και σίγουρα θα εφαρμοστεί και στους ΟΤΑ. 

Η διαφορά κα Σοφρόνωφ θα βγει από το ταμείο του Δήμου. Οι 57.000€ είναι 
προσαυξήσεις που θα ξεπεράσουν τις 200.000€. Το θέμα το επίμαχο είναι τι θα μετρήσει, η 
δημοσιονομική, ο μετέπειτα έλεγχος, γιατί έγινε και δεύτερος έλεγχος, έγιναν κάποιες 



εργασίες, επιμετρήθηκαν αυτές για 66.000€, μειώθηκε το ποσό. Δε γνωρίζω από πού θα 
υπολογιστεί το θέμα των προσαυξήσεων. Τα 459.000€ να τα δώσουμε μετρητά 

Τσαβδαρίδης: Έχει μπλέξει αυτή η δουλειά κ.Καγκελίδη. Η αίτηση αναστολής έγινε 
δεκτή, για να μην τα καταβάλουμε; 

Καγκελίδης: Ναι  
Τσαβδαρίδης: Με το νομικό σύμβουλο συνεννοηθήκατε, μήπως αυτό που θα 

πληρώσουμε δε μπορούμε στη συνέχεια να τα διεκδικήσουμε, αν η έφεση γίνει δεκτή; 
Καγκελίδης: Ο νομικός σύμβουλος έχει πει να δοθούν.  
Τσαβδαρίδης: Θα πληρωθούν 459.000€ από τα 404.000€. Βέβαια δεν υπάρχει 

συμψηφισμός, άλλο πράγμα τα 404.000€. Θα μπορούσαμε να κρατήσουμε τα 404.000€ και 
να μην πληρώσουμε τα 459.000€ κηρύσσοντάς τον έκπτωτο, αφού δεν εκτέλεσε το έργο. 
Εδώ υπάρχει ένα θέμα.  

Σε κάθε περίπτωση εμείς θα δώσουμε λευκή ψήφο και καλά ξεμπερδέματα κυρίως 
για τους ανθρώπους που εμπλέκονται στο θέμα, με την ευχή όλα να πάνε καλά και 
τουλάχιστον οι άνθρωποι να απαλλαγούν από τις κατηγορίες, ποινικές κι αστικές. 

Σοφρόνωφ: Δεν είναι η πρώτη φορά που συζητούμε αντίστοιχο θέμα. Είχαμε δει 
καταλογισμούς και για άλλο έργο του Δήμου. 

Καλούμαστε να πληρώσουμε «σπασμένα» που θα προσαυξηθούν και πολύ 
περισσότερο και δεν ξέρω από πού θα τα βγάλουμε. Η ερώτησή μου ήταν ρητορική, γιατί 
από τις πλάτες μας θα τα βγάλουμε, δεν υπάρχει άλλη χρηματοδότηση. 

Αυτό έχει να κάνει με την τακτική που ακολουθεί η Δημοτική Αρχή να «χαϊδεύει 
μεγαλοεργολάβους». Μπορεί να πήρε πίσω την εγγυητική επιστολή, αλλά αυτό δε σημαίνει 
ότι έχουμε έργο από την άλλη πλευρά. Μπορούσε να πάρει τα μέτρα της πολύ νωρίτερα, για 
να μην φτάνουμε σε τέτοιους καταλογισμούς κι ερχόμαστε σήμερα να συζητάμε για 
πράγματα τα οποία εκθέτουν την ίδια τη Δημοτική Αρχή. Θα μπορούσαν αυτά τα χρήματα 
να χρησιμοποιηθούν για άλλους σκοπούς μια που υπάρχουν πολλές ανάγκες. 

Τελείως ρητορικά, αν ψηφίσουμε για τη μη επιστροφή των χρημάτων τι θα γίνει μετά; 
Πολλές φορές στο παρελθόν έχουμε ρωτήσει: Πόσα πήρε αυτός ο άνθρωπος; Ζήτησα 

αναλυτικά από την Τεχνική υπηρεσία στοιχεί και τα έχω και λέω ότι δεν πήρε αυτά τα 
χρήματα. Ας βγει ένας υπεύθυνος να μας πει, πόσα πήρε στο χέρι ο εργολάβος; 

Καγκελίδης: Πήρε ακριβώς 1.000.000€.  
Σοφρόνωφ: Και επέστρεψε 400.000€ 
Τσαβδαρίδης: Έκανε έργο για 550.000€; 
Καγκελίδης: Ελέγξανε οι επιτροπές, έγιναν οι προσμετρήσεις… 

Δάσκαλος: Θα δηλώσω παρών. 
Σοφρόνωφ: Κι εμείς δηλώνουμε παρών. 
Πρ.Αντιπρόεδρος: Συμφωνείτε με την εισήγηση του αντιδημάρχου Αντωνίου 

Καγκελίδη; 
Μέλη: Ναι. 
Λευκή ψήφο έδωσαν επτά (7) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Λ.Τσαβδαρίδης, 

Α.Νεστορόπουλος, Β.Γιαννουλάκης, Ε.Γουναράς, Κ.Παναγιωτίδης, Δ.Γκέκα και 
Ι.Αγγέλογλου. 

Παρών δήλωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Δ/Δάσκαλος, Ι.Σοφρόνωφ και 
Γ.Μελιόπουλος. 

 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 24-4-2013 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Αντωνίου Καγκελίδη. 
2.- Την με αρ. πρωτ. 20281/Α.Πλ.8914/15-4-2009 Απόφαση Δημοσιονομικής Διόρθωσης 
του Υπ. Οικονομίας και Οικονομικών. 
3.- Ότι στον προϋπολογισμό του Δήμου έτους 2013 και στον ΚΑ.02.80.8261.002 
«Επιστροφή ποσού ως αχρεωστήτως καταβληθέν για το έργο «Οδική σύνδεση οικισμού 
Κ.Βερμίου με οικισμό Άνω Βερμίου» υπάρχει γραμμένη σχετική πίστωση. 
4.- Την με α/α καταχώρησης 435/23-4-2013 πρόταση ανάληψης υποχρέωσης. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 96 του Ν.3463/2006, του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 
(Πρόγραμμα Καλλικράτης) και του άρθρου 26 του Β.Δ. 17-5/15-6-1959. 

 



Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
 

Α) Εγκρίνει την επιστροφή του αχρεωστήτως καταβληθέντος ποσού των 
459.637,08€, σύμφωνα με την με αριθ. πρωτ. 20281/ Α.Πλ.8914/15-4-2009 Απόφαση 
Δημοσιονομικής Διόρθωσης του Υπουργού Οικονομίας και Οικονομικών 

Β) Ψηφίζει ποσό 459.637,08€, όπως αυτό βεβαιώθηκε από την αρμόδια υπηρεσία 
του Δήμου με την με α/α καταχώρησης 435/23-4-2013 πρόταση ανάληψης υποχρέωσης, 
σε βάρος της πίστωσης με ΚΑ.02.80.8261.002 «Επιστροφή ποσού ως αχρεωστήτως 
καταβληθέν για το έργο «Οδική σύνδεση οικισμού Κ.Βερμίου με οικισμό Άνω Βερμίου» 
του προϋπολογισμού του Δήμου έτους 2013 για να διατεθεί για τον παραπάνω σκοπό. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  237 / 2013 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Εμμανουήλ Γουναράς 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Σ Ασλάνογλου  
Μ. Σουμελίδης     
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Ι. Παπαδόπουλος  
Π. Παυλίδης  Ν. Αγγέλου  
Θ. Αγγελίνας     
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Χ. Γαϊτάνου     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Β. Παπαδόπουλος     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Δ. Γκέκα     
Α. Βασιάδης     
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη     
Γ. Μελιόπουλος     
Ι. Αγγέλογλου     
      
      
   

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  30-04-2013 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

  
  
  
  
  
  
  
  

 
 

 
 
 
 
 


